

Turn over the leaves of old Bulletins I found the following article published exactly 10 years ago. I have asked me too what is the meaning of "Deucey". Therefore I print it here again.

The Editor

Beim Blättern in alten Bulletins fand ich den folgenden Artikel, der vor genau 10 Jahren abgedruckt wurde. Die Frage nach der Bedeutung von „Deucey“ habe ich mir auch schon gestellt. Daher drucke ich den Beitrag hier noch einmal ab.

Der Editor

„Deucey“

The.Guru@forsythe.stanford.edu

Reprint from / Nachdruck aus: Bulletin June 1999

O Most Exalted One:

After learning Relay the Deucey and Acey Deucey, several students wondered about the meaning of "Deucey". Is there some sort of commonality among the Deucey calls?

-- Humble but Enquiring Mind

Beloved Acolyte:

Yes and no. The root call is Acey Deucey, which is defined as Ends Circulate while the Centers Trade. The name is derived from either a card game or a variety of Backgammon, where it means, literally, One-Two. At the time the call was invented, it was rather novel, because it had multiple things going on, with some people Trading in pairs and other people Circulating individually. But it's not really clear which is the "Acey" and which is the "Deucey"; for example, there are at least 3 different names for Ends Zoom while the Centers Trade: Acey Zoom, Zoom The Deucey, and Deuce's Wild ("He sure was"), of which only the last one is still used at C-4.

In general, the only relation among Deucey calls is that they all have different parts, usually a Trade or Cast in the middle and some Circulate or other non-Trade-like call for the Ends or Leaders. Relay the Deucey, for example, has many Trades and many Circulates, which propagate through the formation.

Oh Erhabener:

Beim Erlernen von „Relay the Deucey“ und „Acey Deucey“ überlegten einige Students, was „Deucey“ bedeutet. Gibt es irgendetwas Gemeinsames bei den „Deucey“-Calls?

– eine bescheidene aber forschende Seele

Geliebter Jünger:

Ja und Nein. Der ursprüngliche Call ist „Acey Ducey“, der mit „Ends Circulate / Centers Trade“ definiert ist. Der Name ist entweder von einem Kartenspiel oder einer Variante von Backgammon abgeleitet, wo er wörtlich „Eins-Zwei“ bedeutet. Zu der Zeit als der Call erfunden wurde war er ziemlich neuartig, weil verschiedenartige Dinge gleichzeitig passierten: einige Leute machen paarweise „Trade“, andere zirkulieren einzeln. Aber es ist nicht ganz klar, was nun „Acey“ und was „Ducey“ ist; es gibt zum Beispiel mindestens drei verschiedene Namen für „Ends Zoom / Centers Trade“: „Acey Zoom“, „Zoom The Ducey“ und „Deuce's Wild“, von denen nur noch der letzte, und zwar im C4-Programm, benutzt wird.

Allgemein gesagt ist der einzige Zusammenhang zwischen den Deucey-Calls, daß sie alle verschiedene Teile haben, normalerweise einen Trade oder Cast im Zentrum und irgendeinen Circulate- oder anderen nicht-Tradeartigen Call für die Ends oder Leaders. „Relay The Deucey“ zum Beispiel hat viele Trades und viele Circulates, die sich durch die Formation hindurch fortsetzen.

Übers.: Hansjörg Pade